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ОТНОСНО: Състояние на чистотата на атмосферния
въздух в гр.Велико Търново

На основание чл.23 ал.1 т.4 и чл.81 ал.1 от ПРАВИЛНИК за организацията и 
дейността на Великотърновски общински съвет, на неговите комисии и за 
взаимодействието му с общинската администрация, приет с Решение № 7/03.12.2015г. и 
Решение №8/03.12.2015г. на Великотърновски общински съвет.

Уважаеми господин Кмет на Община Велико Търново,

Отправям към Вас поредното си питане, свързано с чистотата на атмосферния 
въздух в гр.Велико Търново. В началото на изложението си искам да поясня, че отлагах 
около три месеца настоящото питане, като разчитах поставените от мен въпроси да 
намерят своя отговор с помощта на майката природа, разбирайте на проливните дъждове, 
от които градът ни не беше пощаден именно в последните няколко месеца.

В едно от предишните ми питания вече коментирахме посочването на община 
Велико Търново като такава с трайно повишени нива на фини прахови частици. Поставял 
съм неколкократно и въпроси, свързани с налагането на незабавни мерки за установяване 
на източниците на замърсяване на въздуха в гр.Велико Търново и в Община Велико 
Търново.

С оглед критерия обективност, който за мен е водещ при поставянето за обсъждане 
на въпроси, свързани с Велико Търново, с удовлетворение като гражданин и като 
общественик приемам и оценявам факта, че Община Велико Търново полага усилия за 
повишаване на мониторинга за качеството на атмосферния въздух на територията на града



чрез инсталирането на автоматична станция, която да следи качеството на въздуха в 
квартал „Бузлуджа“.

Въпреки посоченото и положените усилия, подчертавам дебело, ЕЖЕДНЕВНО, 
великотърновци се сблъскват с проблем, свързан с повишени нива на прах, запрашаване 
във всички части на града. Нещо повече, както посочих по-горе, няколко дни след 
поредните обилни валежи, които причиниха проблеми от съвсем друго естество, за които 
също съм отправял питания, великотърновци ежедневно забелязват наличието на видим 
фон от прахово покритие -  шофьорите по автомобилите си, а великотърновските домакини 
-  в домовете си. Тези увеличени нива на запрашаване са видими и не кореспондират с 
официалните данни на РИОСВ за едва 19 дни с превишени нива с концентрация на ФПЧ 
от началото на 2019г. Явно проблемът със запрашаването в града е от съвсем друго 
естество и не е от тези, които изградените системи за мониторинг отразяват. Но проблемът 
е голям, видим и според мен с тежки за здравето на хората последици. Само си помислете 
натрупаният по стъклата на автомобилите прах че се диша от децата ни и от нас самите!

Следите от запрашаването са видими ежедневно и явно този процес не се влияе от 
дъжда. Провокиран от посочения проблем, Ви поставям следните въпроси?

1. Съществува ли в Община Велико Търново механизъм за установяване, 
контролиране и ограничаване на източниците на замърсяването на атмосферния въздух и 
града с прах и ФПЧ?

2. Какви са предприети за установяване на конкретните източници на замърсяване 
на атмосферния въздух в гр.Велико Търново? Какви административни мерки са 
предприети и ще бъдат предприети срещу установени нарушители?

3. Колко пъти годишно се мият улиците на гр.Велико Търново и кога всъщност за 
последен път бяха измити? Кои улици/конкретно/ бяха измити в гр.Велико Търново, кога и 
по какъв повод?

Желая към писмения Ви отговор да бъдат приложени всички относими към 
изготвяне на отговора писмени документи!

Запазвам си правото да задам допълнителни въпроси в заседанието на 
Великотърновски общински съвет, на което очаквам да чуя Вашите отговори.

С УВАЖЕНИЕ !


